
Referat Cyklistforbundet, Vestegnen 11.6. 2025 

KL: 19.00-21.00 Sted:  Miljø- og Energicentret, Høje Taastrup Blvd. 54, 2630 Taastrup  

Tilstede: Martin, Leana, Mogens, Arne, Christina, Knud Anker  

Valg af referent og ordstyrer:  

Knud A. referent 

Christina ordstyrer 

  

1.    Bordet rundt fra kommuner  

4.1 Høje-Taastrup  

De fire cykelhandlere har sagt at de godt vil lade folk leje en elcykel forat teste om det var 
noget. 800 kr pr. md som medregnes ved køb. 

Kommunen har lavet aftale med Donkey republiq som stiller cykler til rådighed til at tog- og 
buspassagerer kan cykle det sidste stykke vej. 10-12 virksomheder viste sig interesseret. 
Aktuel status kendes ikke.  

Christina cykler med Tandemklubben som mangler kaptajner og bedre opbevaringsforhold.   

Hedelandstur den 30.4 gik godt. Det var Rasmus der havde tilrettelagt den. 6 deltagere. 

Christina har været til trafiksikkerhedsrådsmøde som var optakt til at politikerne efterfølgende 
kom rundt i kommunen og så på steder hvortrafiksikkerheden ikke er god. Forholdsvis mange 
steder nævnes hastigheden som et problem. Politikerne skal så efterfølgende tage stilling til 
hvad der gøres ved det.  

Lars Koch (vejchef) har bedt om forslag til hvor der skal gøres noget ved cykelstierne. Han har 
fået seks forslag.  

  

4.2 Vallensbæk  

„Gi et praj virker“ virker godt som en mulighed for at kommunen kann reagere inden skaden 
bliver større. Lignende ordninger findes i de øvrige kommuner (undtagen Høje-Taastrup). 

Kommunen har for lang til siden lovet Mogens at ville kortlægge hvor højresving er OK. Der er 
stadig ikke sket noget. Mogens får spørgsmålet på næste agendaråds-møde.  

På forpladsen på stationen hvor letbane krydser etableres der nu en belyst p-plads for cykler. 

Mogens følger op på planer for renovering af Vejlegårdsvej der skulle medføre sænket 
hastighed og bredere cykelsti.  

Store cykeldag på søndag (15.6.) vil være arrangeret af kommunen hvor borgmesteren cykler i 
spidsen.  

  



4.3 Ishøj 

Kommunen har nu fået ansat en mobilitetskoordinator (Malte) som Natascha og Arne har 
været i dialog med og har præsenterer ham for ømme punkter. Et af disse ømme punkter der 
den manglende cykelsti på Taastrup-Valbyvej som Ishøj mener at HTK også skal forholde sig 
til. Arne har sendt materiale til Christina, som vil følge op. 

Arne sætter fokus på Bykeeps parkeringsmulighed ved Ishøj station som ingen benytter. 

1. Juni var der store cykeldag i Ishøj med 35 deltagere sammen med kommunen (lille film med 
Arne som christina har sendt videre) 20 km. Mangler piloter til cykling uden alder. 

  

4.4 Glostrup 

Manglende asfalt efter fjernvarme (der skal gå et år hvor det sætter sig inden det er helt 
færdigt). Liana har skrevet til kommunen, men ikke fået svar.  

Problemet med at letbanen-sensorer op til krydsning ikke registrerer cykler eksisterer stadig. 
Som cyklist skal man stå af og aktivere og da virker det endda heller ikke altid. Jørgen 
Schlosser fra cyklistforbundet har skrevet 10 spørgsmålet til Letbaneselskabet som ikke 
besvares. Dir. Kenneth er kontaktet. Christina vil godt følge op sammen med Martin.  

Martin er I dialog med borgmester vedrørende trafikplan (trafikrenoveringsområder). Det sker i 
hans egenskab af grundejerformand i Ejby. Har fået 40 km zone i dele af Ejby. Borgmester lover 
at følge op.  

Martin vil i Glostrup følge op med ønske om mobilitetskoordinator, trafiksikkerhedsråd og 
højresvingsafklaring.  

  

4.5 Albertslund 

Ønske om flere fodgængerovergange ved Kvickly (Nordmarksalle og Kongsholmsalle. Cykel-
Jørgen arbejdder med det. 

  

2.    https://www.cyklistforbundet.dk/aktuelt/lige-nu/folkecykelloeb-by-night Skal vi være med 
den 21.juni? 

Opfordring til at deltage.  

  

3.    evt. planlægge politikertur til efterårets byråds-lokalvalg. 

Generel opfordring til at sætte spot på cyklistforhold i forbindelse med kommunevalget den 
18. november.  

I Glostrup er der valgmøde den 18.10 i Glostrupcentret hvor Liana møder op.  

Grønt råd i Ishøj laver møde. Dato ikke fastlagt. 



I Høje-Taastrup er der den 3. 11. valgmøde i Taastrup Medborgerhus hvor Cyklistforbundet er 
medarrangør (sammen med DN og Miljø- og EnergiCentret).  

  

4.    Cyklistforbundets kampagner: ABC-kampagnen https://www.alleboerncykler.dk/ 

KA sender rundt udkast til PR. 

Christina bestiller medaljer til alle kommuner (5 x 25). 

Vil være et punkt på næste bestyrelsesmøde.  

  

5.    Facebook og hjemmeside opdatering og hvem skal være administratorer 

Ikke noget nyt 

  

6.    Landsmøde 

Den den 25. oktober. Christina og ?? deltager.   

  

7.    Evt. 

Christina giver besked til Hanne i DCF om at vi ikke skal hedde Albertslundd-Vestegnen men 
Vestegnen.  

  

8.    aftale nye datoer til resten af året  

27.8. 

15.10 

 


